
Vragen voor het vragenuur 6 april 2022 van 15.30 – 16.20 uur (Radesingel)

I a. vragen van de fracties van VVD, CDA, GroenLinks, PvdA, SP, Stadspartij, ChristenUnie, PvhN en 

PvdD over opvang oorlogsvluchtelingen Oekraïne (Ietje Jacobs) en b. aanvullende vragen van de 

ChristenUnie over voorkomen van mensenhandel, kinderopvang voor jonge kinderen, les in de 

eigen taal, psychologische hulp en alternatieve opvang (Sten Wennink) 

a. De gemeente Groningen vangt op dit moment op diverse plekken in de gemeente 

oorlogsvluchtelingen uit de Oekraïne op. Wij hebben als voltallig raad gevraagd om hier 

ruimhartig in op te treden en we zijn dan ook blij dat dat op dit moment gebeurt. In onze 

bijdrage in het duidingsdebat hebben we als VVD aangegeven dat we willen dat deze mensen 

liefdevol worden opgevangen, dat betekent woonruimte, scholing, mogelijkheid om te werken 

en een plek in ons verenigingsleven: kortom meedoen in onze gemeente. Wij zijn vorige week 

ambtelijk bijgepraat over de stand van zaken en zijn onder de indruk van hetgeen er momenteel 

gebeurt. Toch hebben we ook zorgen over de nabije toekomst en hebben daarover een aantal 

vragen.

Op dit moment worden de vluchtelingen voornamelijk (denken wij) opgevangen op 3 locaties in de 

gemeente. Wij hebben vernomen dat niet al deze locaties voor langere tijd beschikbaar en geschikt 

zijn. Terwijl de behoefte aan opvangplekken/woonruimte alleen maar zal toenemen

- Waar en op welk moment denk u extra locatie beschikbaar te hebben? 

- Wat denkt u het komende half jaar nodig te hebben aan extra opvangplekken/woonruimte? 

We lezen veel over particuliere opvang, uiteraard een liefdevolle actie van inwoners, maar we lezen 

ook over de negatieve gevolgen daarvan. Dan denken we bijvoorbeeld aan de ‘spijt-opvang’. Mensen 

die vluchtelingen in huis nemen, de impact onderschatten en uiteindelijk willen dat de vluchteling 

het huis weer verlaten, naast het trauma van het vluchten uit je land komt dit er dan nog bij.

- Vindt ‘kleinschalige’ particuliere opvang ook in onze gemeente plaats en hoe krijgt u daar 

zicht en grip op? Kent u de verhalen van ‘spijt-opvang’ in onze gemeente en wat doet u er 

aan om dat te voorkomen?

Deelnemen in en aan de Groningse gemeenschap helpt de zinnen te verzetten en maakt het verblijf 

hier aangenaam. Bij deelnemen denken we aan werken, naar school gaan en opgenomen worden in 

het verenigingsleven.

- Via diverse social media kanalen bieden Oekraïners zich aan om werkzaamheden te 

verrichten of doen anderen dat voor hun. De bedragen die daarvoor worden gevraagd staan 

niet in verhouding tot normale Nederlandse tarieven. Ongetwijfeld wordt hierbij geen 

rekening gehouden met vormen van belastingplicht en aan de andere kant ligt uitbuiting op 

de loer. Wat doet de gemeente aan voorlichting met betrekking tot werken? Worden 

ondernemers of ondernemersverenigingen hierbij betrokken?

- Wij hebben gehoord dat op diverse scholen inmiddels Oekraïense kinderen onderwijs 

krijgen. Is de gemeente in staat om te voorzien in alle vraag naar onderwijs? Kunt u hierbij 
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een doorkijk maken naar de toekomst? Hoeveel plek hebben we nog en waar en hoe kunnen 

we desgewenst uitbreiden?

- Is er al contact met bijvoorbeeld sportverenigingen om Oekraïners te laten sporten? Wordt 

de Sportkoepel hierbij betrokken?

Wij kunnen ons allemaal voorstellen dat de ervaringen van deze Oekraïners zeer traumatisch zijn. Dit 

beïnvloedt het welbevinden van deze mensen in grote mate en kan deelnemen aan de gemeenschap 

beïnvloeden. 

- Kunt u aangeven op welke manier de traumazorg voor deze mensen is geregeld of geregeld 

gaat worden?

b. Tijdens het vragenuur van 6 april stellen verschillende fracties gezamenlijk mondelinge vragen. 
De ChristenUnie heeft aanvullende vragen en stelt deze graag. 

Allereerst en bovenal bedanken wij het college en de betrokken ambtenaren voor hun grote inzet 
voor de opvang van vluchtelingen uit Oekraïne. In korte tijd hebben wij onze gemeente opengesteld 
voor een groeiende groep vluchtelingen om hen een dak boven het hoofd te bieden en een plek in 
onze gemeente. 

 De ChristenUnie maakt zich zorgen om geluiden van de risico’s die vluchtelingen lopen om 
slachtoffer te worden van mensenhandel1. Vooral vrouwen en kinderen op de vlucht 
bevinden zich in een kwetsbare positie. Zij kunnen bij de grens worden geronseld, of door 
het aanbieden van opvang door een particulier slachtoffer worden van uitbuiting. 

1. Wat doet het college om te voorkomen dat vluchtelingen uit Oekraïne in Groningen 
slachtoffer worden van mensenhandel of uitbuiting?

 Onder de vluchtelingen uit Oekraïne bevinden zich ouders of verzorgers met jonge kinderen 
in de leeftijd voordat ze naar de basisschool gaan. 

2. Wat doet het college om kinderopvang voor deze jonge kinderen mogelijk te maken?
 We lezen over mogelijkheden die kinderen hebben mee te doen op school. 

3. Wat doet het college om les in eigen taal mogelijk te maken op school?
 Vluchtelingen uit Oekraïne kunnen tot lange tijd na hun aankomst mentale, psychologische 

klachten ervaren als gevolg van wat ze hebben meegemaakt. 
4. Wat doet het college om (langdurige) psychologische hulp aan vluchtelingen uit 

Oekraïne te bieden?
 Veel inwoners van Groningen stellen hun woning open voor Oekraïense vluchtelingen in een 

daad van barmhartigheid.  Er kan zich de situatie voordoen dat iemand de eventuele 
gevolgen onvoldoende kan overzien en dit toch op een later moment wil stopzetten. Dit kan 
voor inwoners en Oekraïners vervelende situaties opleveren. 

5. Wat doet het college om inwoners die de opvang van vluchtelingen wil stoppen te 
ondersteunen?

6. Wat doet het college om vluchtelingen die na een periode van particuliere opvang 
een andere plek nodig hebben een alternatieve plek te bieden?

1 https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/buitenland/artikel/5293994/mensenhandel-oorlog-oekraine-unhcr-
oorlogsslachtoffers
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II vragen van de fractie van de PvdD over de (verkeers)veiligheid voor reeën (Janette Bosma) 

In verschillende kranten, waaronder het AD, was recentelijk te lezen dat het aantal dieren dat wordt 

aangereden sterk is toegenomen door de ingevoerde zomertijd. Dieren zijn nog niet gewend aan de 

zomertijd en steken in de ochtendschemer snelwegen en n-wegen over terug naar bosrijke gebieden. 

Vooral in Gelderland vinden veel incidenten plaats, maar ook in Groningen leven veel herten, reeën, 

dassen en konijnen. Voor de veiligheid van mens en dier worden er nu op een aantal plaatsen in 

Nederland matrixborden geplaatst om automobilisten te in te lichten. Zeker met het oog op de 

aanstaande bronsttijd zijn deze extra waarschuwingen niet overbodig. 

1. Heeft u inzicht in de meest recente cijfers van aangereden wild in onze gemeente? 

2. Is er een verhoogd aantal meldingen hiervan bij de politie of bij de dierenambulance bij u 

bekend?

3. Bent u het met de Partij voor de Dieren eens dat de komende tijd het ‘s ochtends vroeg zeer 

gevaarlijk is voor zowel wild als automobilisten op de a28 en n-wegen rondom de stad? 

4. Zijn er in Groningen al (voorzorg)maatregelen getroffen om gevaarlijke situaties te 

voorkomen?

5. Bent u bereid om in gesprek te gaan met RWS om ook in Groningen extra matrixborden te 

plaatsen?

6. Zijn er volgens u hotspots in de gemeente Groningen waar reeën en automobilisten vaak 

samen tot ongelukken leiden? 

Volgens tegenstanders van het opzettelijk doodschieten van reeën, is er nog nooit bewijs getoond 

van het feit dat het doden van reeën bijdraagt aan de verkeersveiligheid. Volgens sommigen is het 

zelfs zo dat de dieren door de jacht in paniek raken, op de vlucht slaan, wegen oversteken en dat 

jacht dus alleen maar leidt tot meer ongelukken. Normaliter worden ieder jaar in de provincie 

Groningen honderden reeën gedood door jagers. Op dit moment ligt dat stil, omdat de rechter heeft 

gezegd dat eerst maar eens door de Fauna Beheer Eenheden moet worden gewerkt aan een opzet 

die zou kunnen leiden tot eventueel bewijs voor de stelling dat meer dode reeën leiden tot meer 

verkeersveiligheid. 2

7. Wat is uw visie op reeënbeheer in het kader van vermeende verkeersveiligheid? In hoeverre 

bent u in staat en bereid om deze jacht aan banden te leggen? 

2 https://fauna4life.nl/ree-in-groningen-voorlopig-veilig/
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Rond vijf uur in de ochtend op zondag 27 maart is in de Lagelandpolder, langs het Eemskanaal, aan 

de Zuidzijde 15, door een auto, rijdend vanuit de stad, een reegeit aangereden en overleden. Ze was 

hoogzwanger en door het ongeluk zijn de kleine reetjes uitgeworpen en ook gestorven. 3 De 

bestuurder van de auto was ongedeerd. Er wordt al jaren door de bewoners gevraagd om een 

oplossing te vinden voor deze weg. De maximumsnelheid is er 60, maar volgens rapporten van Veilig 

Verkeer Nederland rijdt 85% er 93 km/ uur of harder. Omdat de weg zou uitnodigen voor hoge 

snelheden, mochten er geen heuvels op worden gebouwd. Er hebben zich in de afgelopen jaren 

verschillende ongelukken en incidenten plaatsgevonden. 

8. Wat is de stand van zaken met betrekking tot een oplossing voor het probleem van de 

hardrijders op deze weg? 

3  foto Vlasta van der Veen
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III Vragen van de SP-fractie over betaald parkeren in de noordelijke stadswijken (Hans de Waard)

Momenteel wordt betaald parkeren doorgevoerd in de noordelijke stadswijken. Al dan niet daarmee 

samenhangend ontvangt onze fractie signalen die te maken hebben met de wijze waarop corporaties 

om gaan met betaald parkeren op hun terrein en dat afwijkt van de gemeentelijke aanpak:

1. De Castor-,- Pollux- en Morgenster flats zijn eigendom van Lefier. Huurders van deze flats 

mochten jarenlang hun auto parkeren op grond van de corporatie tegen een eenmalige 

vergoeding van € 50,-. Per 1 januari heeft Lefier besloten dit deze vergoeding drastisch te 

verhogen naar € 15,- per maand. Oftewel € 180,- per jaar;

2. Aan de Watermanstraat, eigendom van Nijestee worden door de corporatie voor €40,- 

parkeerplekken verhuurd. Oftewel 480,- per jaar. 

Huurders kunnen geen gemeentelijke plek van €100 per jaar huren. Voor mensen die in aanmerking 

komen voor een gehandicaptenparkeerplaats wordt door de corporaties in hun tarieven geen 

uitzondering gemaakt waardoor zij aangewezen zijn op veel verder op gelegen gemeentelijke 

plekken.

De volgende vragen:

1. Bent u het met ons eens dat door het eigen tarievenbeleid van de corporaties het principe 

van “gelijke monniken, gelijke kappen” wordt ondermijnd: huurders die gebruik kunnen 

maken van gemeentelijke betaald parkeerplekken betalen fors minder dan huurders die 

verplicht zijn aangewezen op die van de corporaties;

2. Deelt u onze mening dat mensen die vanwege een mobiliteitsbeperking aangewezen zijn op 

een auto helemaal het vel over de oren getrokken wordt door de corporaties?

3. Bent u bereid de noodzaak van stroomlijning van de parkeertarieven aan de orde te stellen in 

de prestatieafspraken met de corporaties waarbij de gemeentelijke lijn bepalend is?
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